
Protokół Nr XXIX/09
z obrad XXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 13 sierpnia 2009 r.

Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła obrady XXIX 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność 
obrad.
Radnych obecnych było 12. 
Radni nieobecni: Piotr Huniewicz.

    Mirosława Rogowska
    Marian Sikora 

Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godz. 17.35 w Gminnym Ośrodku Kultury w 
Przywidzu.
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Przywidz.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

a) uchylenia uchwały Nr XXVIII/254/09 Rady Gminy Przywidz z dnia 29.06.2009r. 
    w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/241/09 R.G. Przywidz z dnia 30.04.2009r. 
b) zasad: udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
    nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, zwalniania od 
    obowiązku realizacji zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
    dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa i  
    logopedy i doradcy zawodowego oraz nauczycieli realizujących różny tygodniowy  
    wymiar godzin.
c) sprzedaży nieruchomości położonych w Koziej Górze wchodzących w skład gminnego    
    zasobu nieruchomości. 
d) zamiany nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości działek w 
    Borowinie      celu regulacji prawnej przebiegu drogi oraz poprawienia warunków  
     zagospodarowania     nieruchomości przyległych. 
e) sprzedaży nieruchomości położonych w Kierzkowie wchodzących w skład gminnego 
    zasobu nieruchomości. 
f) sprzedaży nieruchomości położonej w Miłowie wchodzących w skład gminnego zasobu 
    nieruchomości.
g) uchwalenia regulaminu określającego zasady korzystania z targowiska gminnego i   
    uregulowania niektórych spraw związanych z poborem opłaty targowej. 
h) zmian w budżecie Gminy Przywidz na 2009 rok.
i) upoważnienia  Przewodniczącej Rady Gminy Przywidz do reprezentowania Rady Gminy 
przed sądem administracyjnym. 

6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad?
Uwag nie wniesiono.
Pani Krystyna Podgórska -  poddała pod głosowanie w/w porządek obrad
Głosowanie



za – 12 
Jednogłośnie radni przyjęli porządek obrad.

ad.2.b. Przewodnicząca Rady Gminy  -  Nikt z Państwa nie wniósł uwag , a zatem uważam, że 
protokół został przyjęty bez komentarza. 

Ad. 3. Wójt Gminy  - przedstawiła informację z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym ( w zał.)

ad.4. Interpelacje radnych.
Nie zgłoszono.

ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
a) Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 
XXVIII/254/09 Rady Gminy Przywidz z dnia 29.06.2009r. w sprawie uchylenia uchwały Nr 
XXVI /241/09 R.G. Przywidz z dnia 30.04.2009r. w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/109/2004 
Rady Gminy Przywidz z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych oraz określenia ich obwodów.  
Wójt Gminy – na komisjach szczegółowo przedstawiłam uzasadnienie do tej uchwały, dlatego o 
dodatkowy komentarz poproszę p. mecenas.
Pani Renata Tracz- Went – radca prawny -   rozstrzygnięcie nadzorcze wydane przez Wojewodę 
uchyliło naszą uchwałę o zmianie obwodów szkolnych. Rozstrzygnięcie nadzorcze nie stało się 
prawomocne, Państwo w tym czasie zamierzali podjąć nową uchwałę, zachodziła konieczność 
wycofania tej uchwały z obrotu  prawnego. Dlaczego uchwałę podjęto w tamtym czasie, ponieważ 
rozstrzygnięcie nadzorcze o stwierdzeniu nieważności uchwały, nie powoduje wyeliminowania 
uchwały z obrotu, lecz powoduje, że zostało wstrzymane jej wykonanie.  A więc powinniśmy 
oczekiwać miesiąc, bo taki mamy termin zaskarżenia tego rozstrzygnięcia nadzorczego do sądu. 
Ponieważ podejmowaliśmy uchwałę w sprawie obwodów wcześniej, wyprowadziliśmy tamtą 
uchwałę z obrotu. Stanowisko p. dyrektor Wydziału Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego jest takie, że 
nie było potrzeby tej uchwały podejmować. Stanowisko należy do Państwa radnych.
Przewodnicząca Rady Gminy   - otwieram dyskusję nad projektem uchwały.
Uwag radni nie zgłosili.
Przewodnicząca Rady Gminy -  kto z Państwa radnych jest „za” przyjęciem uchwały, proszę 
podnieść  rękę.
Głosowanie
za – 11
przeciw- 0
wstrzymujące – 1
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w 
zał. uchwała Nr XXIX/ 259/09) . 

ad.5b. Przewodnicząca Rady Gminy  odczytała projekt uchwały w sprawie zasad:  udzielania i 
rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin   nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, zwalniania od obowiązku realizacji zajęć oraz 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa i logopedy i doradcy zawodowego oraz nauczycieli 
realizujących różny tygodniowy wymiar godzin.
Otworzyła dyskusję nad w/w projektem.
Radny Jerzy Migas -  komisja społeczna w § 2 w pkt 3 proponuje zapis, iż wicedyrektora powołuje 
się od 12 oddziałów wzwyż. 
Wójt Gminy -  poprawkę zgłoszoną przez komisję społeczną, nie można wprowadzić , gdyż to jest 
niezgodne z zapisami Karty Nauczyciela. 



Radca prawny -  ta uchwała określa czas pracy i zmniejszenie czasu pracy dla osób, które pełnią 
obowiązki dyrektora. Uchwała nie ma na celu stworzenie stanowiska wicedyrektora szkoły, to 
określa statut danej szkoły. 
Radny Jerzy Migas -  my nie wchodzimy w to, czy ma być wicedyrektor . Sugerowaliśmy tylko, że 
do 12 oddziałów wicedyrektor jest niepotrzebny.
Danuta Skrzeczkowska – kierownik organizacyjny – art.42 Karty Nauczyciela, na podstawie 
którego została stworzona ta uchwała , mówi, że organ prowadzący obniża dyrektorowi czy 
wicedyrektorowi godziny pracy. A czy wicedyrektor szkoły jest czy nie, to jest to sprawą poza 
uchwałą. Tą uchwałą objęci są wszyscy dyrektorzy. 
Pan Jerzy Migas -  jako przewodniczący komisji społecznej proponuje odsunąć tę uchwałę. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  członkowie komisji społecznej nie są usatysfakcjonowani 
komentarzem Pań, sądzę, że należy przyjąć interpretacje i jeżeli będzie powoływany zastępca, a 
początek roku szkolnego jest niebawem, to my swoimi niepodjętymi decyzjami utrudnimy  pracę 
dyrektorowi szkoły. 
Zapytała czy są inne uwagi.
Innych uwag nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Gminy -  kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w postaci, którą 
przeczytałam.
Głosowanie
za- 4
wstrzymujące -8 
przeciw-0
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXIX/260/09)

ad.5c – Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości położonych w Koziej Górze wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości 
i otworzyła dyskusję.
Radny Jerzy Jusiak -  prośbą sołtysa i mieszkańców Koziej Góry  jest, aby wyłączyć ze sprzedaży 
działkę nr 95/1 . Mieszkańcy chcą, aby pozostawić rezerwę na tereny rekreacyjne itp.. Komisja 
Gospodarcza przychyliła się do wniosku mieszkańców Koziej Góry. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  Pan sołtys czytał protokół z zebrania wiejskiego, gdzie mieszkańcy 
wyrażają taką wolę. 
Następnie przystąpiono do głosowania wniosku dot. wyłączenia ze sprzedaży działki nr 95/1 w 
Koziej Górze. 
Głosowanie
za-12
Przewodnicząca Rady Gminy -  kto jest „za” przyjęciem w/w uchwały po zmianie?
Glosowanie
za- 11
przeciw-1
wstrzymujące -0 
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w 
zał. uchwała Nr XXIX/ 261/2009)

ad.5d Przewodnicząca Rady Gminy -  przedstawiła projekt uchwały dotyczącej zamiany 
nieruchomości położonych w Borowinie wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości w 
celu regulacji prawnej przebiegu drogi oraz poprawienia warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległych i otworzyła dyskusję.
Uwag radni nie wnieśli.
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektu uchwały była pozytywna.
Pani Krystyna Podgórska – kto jest za przyjęciem w/w uchwały?



Głosowanie:
za- 12
przeciw-0
wstrzymujące – 0
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że  Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji 
( w zał. uchwała Nr XXIX/262/23009).

ad.5e. Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości położonych w Kierzkowie wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości 
i otworzyła dyskusję. 
Uwag radni nie wnieśli.
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektu uchwały była pozytywna.
Pani Krystyna Podgórska – kto jest za przyjęciem w/w uchwały?
Głosowanie:
za- 11
przeciw-1
wstrzymujące – 0
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXIX/263/2009) 

ad.5.f Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości położonej w Miłowie wchodzącej w skład gminnego zasobu nieruchomości i 
otworzyła dyskusję. 
Uwag radni nie wnieśli.
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektu uchwały była pozytywna.
Pani Krystyna Podgórska – kto jest za przyjęciem w/w uchwały?
Głosowanie:
za- 11
przeciw-1
wstrzymujące – 0

ad.5g. Pani Krystyna Podgórska -  odczytała projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
położonych w Przywidzu wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości i otworzyła 
dyskusję. 
Radny Jerzy Jusiak -   komisja gospodarcza negatywnie wypowiedziała się o sprzedaży tej 
nieruchomości. Działkę tą dzierżawi prywatny właściciel od gminy od ok. 17 lat. Działka położona 
jest nad małym jeziorem w Przywidzu. Działka położona jest za ośrodkami, które również są 
dzierżawione od gminy.  Komisja gospodarcza stwierdziła, żeby nie naruszać tego statusu jaki jest.  
Przewodnicząca Rady Gminy -  komisja warunkowała to, dostępem do brzegu jeziora. 
Wójt Gminy – są to atrakcyjne działki. Dzierżawcy nie utrudniają dostępu do jeziora, gdyż nie 
wpłynęła żadna skarga. Sprzedajemy działki, aby zmniejszać zadłużenie Gminy. Za dzierżawę płacą 
Państwo rocznie ok. 300 zł. Obiekty znajdujące się na działce nie są trwale związane z gruntem. 
Myślę, że tę sprawę należy uregulować  Decyzja należy do Państwa. 
Radny Jerzy Jusiak -  proponuje wyłączyć uchwałę z głosowania. 
Radny Jerzy Migas – do działki nie ma drogi gminnej. Ta droga jest własnością Lasów 
Państwowych.
Przewodnicząca Rady Gminy -  przypomniała, że nie można wyłączyć uchwały z głosowania. 
Państwo wyrażą swoją wolę przez głosowanie . Czy są inne głosy jeszcze?
Wiceprzewodniczący Rady Jan Sikorski -   już na komisji gospodarczej powiedział, że to nie jest 
wielki interes ze sprzedaży tych działek, gdyż są one małe. Jedna działka ma 300m, a druga 500 m. 
My sobie sami zagradzamy przejście wokół jeziora.  Jeśli osoba będzie właścicielem działki, to 
będzie działało prawo własności i w tym momencie nie będzie dostępu do jeziora. Grunty dwóch 



sąsiadujących ośrodków są naszą własnością.  Nie wciskajmy sobie pomiędzy naszymi gruntami, 
gruntów nie będących naszą własnością. Wstrzymajmy się ze sprzedażą tych działek.
Przewodnicząca Rady Gminy -  kto z Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o 
podniesienie ręki.
Głosowanie
za-0
przeciw – 10
wstrzymujące – 2
Przewodnicząca Rady Gminy -   a zatem uchwała nie przeszła do realizacji.

ad.5h.  W sprawie uchwalenia regulaminu określającego zasady korzystania z targowiska gminnego 
i uregulowania niektórych spraw związanych z poborem opłaty targowej.
Radny Jerzy Jusiak – wnioskował, aby nie czytać podstawy prawnej i całego regulaminu, tylko §1 i 
2.
Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała § 1 i 2 w/w uchwały. Otworzyła dyskusję nad projektem 
Radny Jerzy Jusiak – wnioskował o nieograniczanie godzin handlowania do godz. 15-tej. Należy 
przedłużyć do godziny 18-tej. 
Pani Krystyna Podgórska -  proszę o przegłosowanie poprawki. Targowisko jest czynne od godz. 
8.00 do godz. 18-tej.
Głosowanie
Za wnioskiem głosowało 12 radnych. 
Przewodnicząca rady Gminy – czy są inne uwagi?
Wiceprzewodniczący Rady Jan Sikorski -  wnioskował, aby nie oznaczać lokalizacji targowiska, tak 
jak to jest zapisane w § 1.  Lokalizacja  targowiska może się zmienić.  
Przewodnicząca Rady Gminy -  proszę o wyrażenie zdanie co do propozycji radnego Sikorskiego.
Głosowanie 
Jednogłośnie ( 12 – za) radni przyjęli w/w wniosek.
Pani Krystyna Podgórska -  poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały z uwzględnieniem 
poprawek
Glosowanie 
za- 11
przeciw – 1
wstrzymujące – 0 
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXIX/265/09). 

ad.5i Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy Przywidz na 2009 rok.
Omówiła uzasadnienie dokonania zmian w planie dochodów i w planie wydatków . ( w zał.)
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej do w/w uchwały były pozytywne.
Uwag radni nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie 
gminy Przywidz na 2009 rok.
 Głosowanie
za – 11
wstrzymujące – 1
przeciw – 0.
Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Glosowanie
za- 11
przeciw – 0
wstrzymujące – 1



Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXIX/266/09)

ad.5j Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie upoważnienia 
Przewodniczącej rady Gminy Przywidz do reprezentowania Rady Gminy przed sądem 
administracyjnym.
Dodała, że komentowała przyczynę, dla której taką uchwałę podjąć powinniśmy,   na posiedzeniach 
komisji gospodarczej i społecznej. W związku z tym, że obowiązuje nas ustawa o ochronie danych 
osobowych, komentarzy większych nie będzie i proszę Państwa o podjęcie zdania. Kto z Państwa 
radnych jest za przyjęciem w/w uchwały. 
Głosowanie
za- 12
przeciw 0
wstrzymujące – 0 
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w 
zał. uchwała Nr XXIX/267/09.

ad. 6 Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.

Pan Tadeusz Kozimor – mieszkaniec Przywidza -  pytania skierował do radnego Przybycienia. 
1. Ile lat jest Pan radnym?
2. Jest Pan szefem Komitetu Referendalnego w sprawie odwołania Wójta  i Rady Gminy. Jako 

wieloletni radny, na pewno Pan wie, że w 2004 roku  sporządzony był projekt rozbudowy 
klatki schodowej w przedszkolu. 
W swoich materiałach  piszecie, że projekt rozbudowy klatki schodowej w przedszkolu  był 
– 2001r. Miał Pan okazję od 2001 r. zająć się sprawą przedszkola. Był Pan w międzyczasie 
Przewodniczącym Rady Gminy. Możliwości Pani Wójt w porównaniu z Pańskimi to jest 
„pikuś”. Pan miał w swojej Radzie w poprzedniej kadencji przewagę. Najpierw osiem do 
siedem, potem 9 do 6.  Pytam, dlaczego temat przedszkola do dzisiaj się wlecze i nie został 
przez Pana wcześniej załatwiony. Trzeba było zatwierdzić budżet i przeznaczyć środki na 
rozbudowę przedszkola. Dzisiaj by nie było tematu. Co Pan zrobił w tej sprawie? 

3. Za Pańskiej kadencji jako Przewodniczący Rady odwołał Pan dyrektora Ośrodka Zdrowia. 
Dzisiaj jest Pan w komitywie z żoną p. dyrektora Ośrodka. Organizujecie referendum w 
sprawie odwołania Wójta. To jest ciekawy przypadek.

4. To, że chce Pan odwołać Wójta, to mnie nie dziwi. Dziwi mnie, że Pan sam siebie chce 
odwołać. To jest ciekawy przypadek.

5. Doskwiera Panu, że rada sprywatyzowała stołówkę szkolną i ogłosiła przetarg. Pan jest 
specjalistą z zakresu gastronomii, że się Pan tak chętnie na ten temat wypowiada?  Czy 
widzi Pan różnicę między kosztem wsadu do kotła a kosztem całkowitym posiłku? 

6. Czy Pan chce być Wójtem? A jeśli tak, mam dla Pana jedną radę; proszę się zwrócić do 
Ministra Schetyny, aby w Kierzkowie Panu powołał Gminę, wtedy ma Pan szanse.
Mam dla Pana ciekawą propozycję ; zwolnić wójta, bo macie  swoją siedzibę u księdza; 
powołać księdza na wójta, bo on potrafi godzić społeczeństwo.  Druga propozycja – szafarz 
na skarbnika, gdyż potrafi przez 6 miesięcy  żywić swego syna, nie płacąc  ani grosza. To 
jest bardzo ekonomiczne podejście.  A po trzecie mam jeszcze jedną propozycję- na 
stanowisko dyrektora przedszkola proponuję dziewczynę z ogromnym doświadczeniem w 
wychowywaniu dzieci. Poza tym potrafi Ona pozyskiwać środki z Unii Europejskiej bez 
wkładu własnego, a przy tym jest gwiazdą medialną. 

Innych pytań i wniosków nie zgłoszono.

ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych.
Radny Andrzej Przybycień -   na niektóre obrażające ludzi i mnie pytania nie odpowiem. Obraża 



mnie Pan w obecności Państwa, ale obraził mnie również na parkingu przed szkołą,  używając 
najbardziej wulgarnych słów, jakie można w słowniku polskim znaleźć. Nie skierowałem sprawy na 
Policję, gdyż brzydziłem się i uznałem, że jest to Pana Kozimora sprawa. Jest to dalszy ciąg 
obrażania mnie. Postaram się na pewno do tego ustosunkować . Częściowo, aby Pana 
usatysfakcjonować, powiem, że radnym jest 11 rok, trzecią kadencję z rzędu. Jeśli chodzi o 
kompetencje radnego- to niewielkie, jeśli chodzi o rządzenie. Jeśli chodzi o to, jakie kompetencje 
ma Przewodniczący Rady, to może Przewodnicząca Rady odpowie. Wójt jest organem 
wykonawczym i robi projekt budżetu, a Rada zatwierdza. Możliwości moje, jako przewodniczącego 
rady były takie jakie możliwości rady. Niewiele było moich pomysłów, w tym projekcie budżetu. 
Jeśli między Radą a Wójtem nie ma współpracy, to jeśli Rada bardzo chce, to Wójt projektów może 
nie zrealizować. Przykładem na to jest,że chciałem, aby powstał projekt sali gimnastycznej w 
Trzepowie, aby łącznie z remontem szkoły, złożyć wniosek do Unii Europejskiej, aby nasze 
pieniądze przeznaczone na remont, łącznie z wnioskiem mogły spowodować, aby powstała tam sala 
gimnastyczna. Także możliwości Przewodniczącego były bardzo ograniczone, dlatego, że Urząd w 
osobie   Pani Wójt nie chciał naszych propozycji realizować. Z tym jeszcze raz przypominam, 
projekt budżetu  robi Wójt, a rada może go minimalnie zmienić, wskazując źródła sfinansowania 
zadania. To jest zasadnicza odpowiedź na te pytania i pytanie dotyczące przedszkola. Reszta pytań 
nie zasługuje na odpowiedź, co nie znaczy, że nie przeanalizuje tego i  na następną sesję przygotuję 
się. 
Radna Stanisława Holza -   zaprosiła radnych, mieszkańców, sołtysów na dożynki gminne, które 
odbędą się w  dniu 05.09.br. o godz. 15-tej w Suchej Hucie.
Następnie P. Wójt wręczyła  umowy sołtysom, którzy napisali wnioski do Przywidzkiego PROW-u .

ad.8. Przewodnicząca Rady Gminy – zakończyła obrady XXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
dziękując wszystkim za przybycie. 

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: G. Pożoga 

 


